
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 9/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 240/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Εγκριση υποβολής αιτήματος προς το ΥΠΕΠΘ και 
το ΥΠΕΣΔΔΑ για επιτάχυνση των διαδικασιών 
νομοθετικής επίλυσης του θέματος μισθοδοσίας 
των καθαριστριών των σχολείων από το ΥΠΕΠΘ 
και αύξηση της πίστωσης του 1ου 6μήνου για την 
επιχορήγηση των σχολείων της περιοχής ευθύνης 
του Δήμου για την πληρωμή των δεδουλευμένων 
τους για το 1ο τρίμηνο έτους 2007. 

 
       Σήμερα 2 Απριλίου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Μ. Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 29-3-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων». 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  23 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Κ. Συμεωνίδης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Γ. Κάκαρης Η. Σοφιανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου Σ. Παναγιωτίδης  
4. Γ.  Μιχαηλίδης Ε. Σοφιανίδης Απόντες Πρόεδροι 
5. Π. Παυλίδης   Τοπικών Συμβουλίων 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Ι. Καπετανίδης 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Σ. Κρομμύδας 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Ποταμόπουλος 
9. Α. Δελαβερίδης   Π. Πιτούλιας 

10. Α.  Τσιάρας   Γ. Μανακούλης 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Β. Ρήσσου 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Ι. Ταρασίδης 
13. Κ. Τρανίδης    
14. Α. Παπαστεργίου ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας 

διάταξης συζήτηση αποχώρησε ο κ. Χ. 
Γεωργιάδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 240/2007 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Μ. Τρανίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 241/2007 
απόφασης αποχώρησε οι κ. Α. Δελαβερίδης. 

15. Χ. Σκουμπόπουλος 
16. Χ. Γεωργιάδης 
17. Β. Γιαννουλάκης 
18. Ι. Ακριβόπουλος 
19. Μ. Σακαλής 
20. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
21. Ε. Γουναράς 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 243/2007 

απόφασης αποχώρησε ο κ. Η. Σοφιανίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 246/2007 
απόφασης προσήλθε ο κ. Μ. Τρανίδης και 
αποχώρησαν οι κ.κ. Μιχαηλίδης, Ν. Μωυσιάδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 248/2007 
απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Γ. Μιχαηλίδης, Ν. 
Μωυσιάδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 250/2007 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Ε. Γουναράς. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 253/2007 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 

22. Ι. Καλαϊτζίδης 
23. Γ. Ορφανιδης 



 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στη Δήμαρχο, η οποία είπε στο 
συμβούλιο ότι:  

Δήμαρχος: Κε πρόεδρε έχω να θέσω υπόψη του συμβουλίου ένα έκτακτο 
θέμα που πιστεύω ότι είναι ιδιαίτερα σημαντικό. Θα σας πω δυο κουβέντες και θα 
παρακαλέσω και τον αντιδήμαρχο παιδείας να πει περισσότερα. Υπάρχει ένα μείζον 
ζήτημα σε σχέση με τις 40 περίπου καθαρίστριες που εργάζονται στα σχολεία και από 
τις οποίες οι περισσότερες είναι απλήρωτες από τον Ιανουάριο. Τη χαρά της 
μονιμοποίησής τους τη διαδέχτηκε η θλίψη και η ανέχεια γιατί δεν δυνάμεθα να τις 
πληρώσουμε εμείς, θεωρούνται πλέον υπάλληλοι του υπουργείου Παιδείας και 
υπάρχει ένα τεράστιο ζήτημα. Χρονιάρες μέρες υπάρχουν εργαζόμενοι που θα 
μείνουν απλήρωτοι αλλά υπάρχει κι ένα ερωτηματικό για το τι θα γίνει από εδώ και 
μπρος, γιατί τα χρήματα είναι πάρα πολλά και δεν μπορούν να καλυφθούν καν από 
τις σχολικές επιτροπές. Εγώ θα πρότεινα να παρθεί μία απόφαση πίεσης του 
δημοτικού συμβουλίου γι’ αυτό το θέμα και να κοινοποιηθεί στο αρμόδιο υπουργείο. 

Ακριβόπουλος: Να μας εξηγήσει η κα Δήμαρχος για ποιο λόγο έρχεται 
εκτάκτως και όχι ως τακτικό θέμα. 

Δήμαρχος: Θα το καταλάβει ο κ. Ακριβόπουλος μόλις ακούσει τον κ. 
Παπαστεργίου και τις ημερομηνίες. Για το θέμα υπήρχε ένα σήριαλ, μία 
αλληλογραφία και πλέον έχει φτάσει σε αδιέξοδο. 

Ακριβόπουλος: Καταλαβαίνουμε καλά ελληνικά κε Πρόεδρε, καλύτερα από 
την κα Ουσουλτζόγλου, αλλά όταν εισηγείται ένα θέμα που είναι έκτακτο, πρέπει 
πρώτα να μας πει σε τι συνίσταται το έκτακτο, να κρίνει το Σώμα αν πρέπει να 
συζητηθεί και μετά θα μπούμε στην ουσία και θα καταλάβουμε και τον κ. 
Παπαστεργίου. 

Πρόεδρος: Είμαστε στη φάση της ολοκλήρωσης του θέματος και συμμετέχει 
και ο κ. Παπαστεργίου. 

Ακριβόπουλος: Είμαστε στην έναρξη του θέματος. 
Δήμαρχος: Όταν κάποιοι άνθρωποι μένουν και θα μένουν απλήρωτοι, εμείς θα 

περιμένουμε το συμβούλιο που θα γίνει μετά το Πάσχα για να πάρουμε μία απόφαση 
αν θ΄ ασκήσουμε κάποια πίεση που θα φτάσει 15 μέρες μετά; 

Ακριβόπουλος: Κι αυτό το πράγμα κε Πρόεδρε, το διαπίστωσε η κα Δήμαρχος 
την Μεγάλη Δευτέρα το βράδυ; Δεν είχε διαπιστώσει νωρίτερα ότι αυτοί οι άνθρωποι 
είχαν πρόβλημα από την Πέμπτη που βγήκε η πρόσκληση; Μπορεί να είναι σοβαρό 
το θέμα αλλά να μας πει τι μεσολάβησε από την Πέμπτη μέχρι τη Μ. Δευτέρα. 

Δήμαρχος: Είχαμε μία διαβεβαίωση ότι το θέμα θα λυθεί αλλά δεν λύνεται. 
Την ίδια διαβεβαίωση που έχουμε και για άλλα ζητήματα που περιμένουμε να 
λυθούν, όπως το «Βοήθεια στο σπίτι». Είχαμε μία ελπίδα και είπαμε να περιμένουμε 
αλλά δεν έγινε τίποτα. 

Παπαστεργίου: Πραγματικά βρισκόμαστε όλοι σε μία πάρα πολύ δύσκολη 
θέση γιατί από τον Ιανουάριο και μετά, και δεν προβλέπεται να γίνει τίποτα σύντομα 
εκτός αν αλλάξει στάση το υπουργείο Εσωτερικών, κάποιοι εργαζόμενοι στα σχολεία 
και συγκεκριμένα οι καθαρίστριες, δεν έχουν τη δυνατότητα να πληρωθούν. 
Σύμφωνα με το Π.Δ. 164 του κ. Παυλόπουλου και σύμφωνα με διαδικασίες που 
εξελίχθηκαν στο υπουργείο Παιδείας και συγκεκριμένα από τις διευθύνσεις 
Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης,  οι περισσότερες από τις 
καθαρίστριες που είχαμε στα σχολεία μονιμοποιήθηκαν από τις 10 Ιανουαρίου και 
κάποιες από τις 7 Δεκεμβρίου. Θα θυμάστε ότι με τη μονιμοποίηση των 
καθαριστριών, η υπουργός Παιδείας και στη Βουλή αλλά και δημόσια, είπε ότι οι 
καθαρίστριες είναι υπάλληλοι του υπουργείου Παιδείας και θα πληρώνονται από εκεί. 
Αυτό πράγματι ίσχυε μέχρι τις 8 Μαρτίου, όταν τυπώθηκε μία εγκύκλιος από το 
υπουργείο Παιδείας που υπογράφεται από τον γενικό γραμματέα κ. Καραμάνο, το 
οποίο εδώ στον Δήμο δεν ήρθε καθόλου αλλά απλά πήγε στις διευθύνσεις 
Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας. Αυτό δίνει οδηγίες καταρχάς στο πως θα 
ενταχθούν, σε ποια κλιμάκια και τι χρήματα θα πάρουν οι καθαρίστριες αλλά σε 



κάποιο σημείο που είναι σημαντικό και αφορά εμάς λέει: «οι αποδοχές τους, μέχρι 
νομοθετικής ρυθμίσεως, την οποία προωθεί το ΥΠΕΠΘ ώστε η δαπάνη των 
αποδοχών τους να αντιμετωπίζεται από τον προϋπολογισμό του ΥΠΕΠΘ, θα 
βαρύνουν σύμφωνα με τις διατάξεις της παραγράφου 5 του άρθρου «περί συστάσεως 
θέσεων καθαριστριών του Π.Δ. 164» τους προϋπολογισμούς των οικείων δήμων και 
κοινοτήτων και η δαπάνη θα αντιμετωπίζεται από τους ΚΑΠ δηλαδή από τις 
πιστώσεις που διατίθενται στις σχολικές επιτροπές». Γιαυτό το λόγο λέει στις 
διευθύνσεις Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης, δεν θα συντάξουν μία 
ενιαία μισθολογική κατάσταση αλλά τόσες όσες αντιστοιχούν στον αριθμό των 
υφισταμένων σχολικών επιτροπών των σχολείων κ.λ.π. Αυτή είναι η πρώτη 
εγκύκλιος που ήρθε στα χέρια μας γύρω στις 17 Μαρτίου. Στη συνέχεια 
απευθυνθήκαμε στην ΤΕΔΚ και ζητήσαμε την άποψή της η οποία μας την έστειλε με 
φαξ και είναι ένα δελτίο τύπου που έχει ημερομηνία 14.3.2007. Πέρα από την κριτική 
και τα χρήματα που ζητάει από το υπουργείο Εσωτερικών επιπλέον για να καλυφθούν 
αυτές οι δαπάνες, λέει κάτι που είναι πολύ σημαντικό και αφορά ειδικά εμάς: «σε όλα 
τα παραπάνω πρέπει να συνυπολογισθεί και το γεγονός ότι οι επίτροποι του 
Ελεγκτικού Συνεδρίου που διεξάγουν τον προληπτικό έλεγχο δαπανών των Δήμων, 
δεν εγκρίνουν την πληρωμή των καθαριστριών καθώς οργανικά ανήκουν στο 
υπουργείο Παιδείας». Εχουμε κι ένα τελευταίο έγγραφο που στάλθηκε από το 
υπουργείο Παιδείας: «….όπως μας καταγγέλθηκε από την Ομοσπονδία Ιδιωτικών 
Υπαλλήλων Ελλάδας, η οποία εκπροσωπεί τις καθαρίστριες, η συντριπτική 
πλειοψηφία των σχολικών επιτροπών δεν διατίθενται να καταβάλουν τα 
δεδουλευμένα ποσά, επειδή, μολονότι το υπ. αρ. 2 στοιχείο του προοιμίου της 
απόφασής σας αναφέρει τη διάταξη κ.λ.π.  Κατόπιν τούτου και προκειμένου να 
διευκολυνθεί και επιταχυνθεί η πληρωμή των εργαζομένων που παραμένουν 
απλήρωτοι για περίπου 3 μήνες, αντιμετωπίζοντας σοβαρότατα οικονομικά 
προβλήματα, και έμμεσα απειλούν να προσφύγουν στις αρμόδιες δικαστικές αρχές 
για άρνηση καταβολής των δεδουλευμένων, παρακαλούμε να αποστείλετε σήμα 
στους αποδέκτες της απόφασής σας με το οποίο να διευκρινίζεται ότι από τις 
κατανεμηθείσες πιστώσεις καλύπτεται και η αμοιβή των καθαριστριών των 
σχολείων». Τέτοιο σήμα δεν έχει έρθει ακόμη στον δήμο και δεν έχει φύγει από το 
υπουργείο Εσωτερικών. Σύμφωνα με τα στοιχεία που πήρα από τις διευθύνσεις 
Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης, το κόστος των καθαριστριών για 
τους τρεις μήνες δηλ. Ιανουάριο, Φεβρουάριο, Μάρτιο και δώρο Πάσχα, είναι της 
τάξης των 60.000 συν 60.000 ευρώ δηλ. 120.000 ευρώ για ένα τρίμηνο. Σ΄ αυτά τα 
χρήματα αδυνατούν ν΄ ανταπεξέλθουν οι σχολικές επιτροπές. Για να δώσουν αυτά τα 
χρήματα πρέπει ουσιαστικά να σταματήσει η λειτουργία των σχολείων ή να 
λειτουργούν με πίστωση από την αγορά. Για να λυθεί το πρόβλημα πιστεύω ότι 
πρέπει να κάνουμε κάποιες ενέργειες. Η πρώτη ενέργεια είναι να απαιτήσουμε από το 
υπουργείο Εσωτερικών επιπλέον πίστωση για το πρώτο εξάμηνο 240.000 ευρώ που 
δεν είναι τίποτα άλλο παρά το κόστος των καθαριστριών. Το δεύτερο που προτείνω 
να κάνουμε είναι πως εάν δεν ανταποκριθεί στο αίτημά μας το υπουργείο 
Εσωτερικών, μετά από 15 μέρες να κλείσουμε το Δημαρχείο για 2 ώρες τουλάχιστον 
σε ένδειξη διαμαρτυρίας και το επόμενο βήμα να είναι να επανεξετάσουμε το θέμα 
αμέσως μετά. 

Πρόεδρος: Όπως καταλάβατε  κε Ακριβόπουλε ήταν έκτακτο επειδή υπήρχε 
μία διαδικασία επικοινωνίας.  

Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την πρόταση της Δημάρχου για συζήτηση 
και λήψη απόφασης εκτάκτως επί του θέματος; 

Σύμβουλοι: Ναι.  
Στη συνέχεια αφού δέχθηκε το συμβούλιο να συζητήσει και αποφασίσει για το 

παρακάτω θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη και το οποίο έκρινε 
ως κατεπείγον, ο πρόεδρος κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 



Ορφανίδης: Δεν συγκράτησα καλά τις ημερομηνίες αλλά εμένα μου 
δημιουργήθηκε το εξής ερώτημα: Από την ημέρα που ανακοινώθηκε από το 
υπουργείο, γιατί απ΄ ότι κατάλαβα είναι απόφαση υπουργείου, στους δήμους ότι 
αυτές οι 40 καθαρίστριες μονιμοποιούνται, εμείς δεν αρνηθήκαμε από την αρχή ότι η 
μισθοδοσία είναι του υπουργείου και όχι του δήμου; Απ΄ ότι κατάλαβα 
προσπαθούσαμε να πάρουμε υποσχέσεις, δηλ. παρακαλούσαμε. Τελικά απαιτούσαμε 
ή παρακαλούσαμε για τη μισθοδοσία αυτών των εργαζομένων; 

Ακριβόπουλος: Είπατε κε Παπαστεργίου ότι στις 14.3. πήρατε την απάντηση 
της ΤΕΔΚ; 

Παπαστεργίου: Το δελτίο τύπου που εκδόθηκε από την ΤΕΔΚ έχει 
ημερομηνία 14.3. αλλά εμάς μας ήρθε γύρω στις 18 - 19 του μηνός. Οι ημερομηνίες 
των εγγράφων είναι: από το υπουργείο Παιδείας 8.3., η ανακοίνωση της ΤΕΔΚ 14.3. 
και το νέο έγγραφο στις 28.3. Να πω ότι επίσημα σαν Δήμος, δεν έχουμε ειδοποιηθεί 
αυτή τη στιγμή για τη μονιμοποίηση και τον τρόπο πληρωμής των καθαριστριών. 
Αυτά που σας είπα, τα είπε η κα υπουργός μέσα στη Βουλή και στα ΜΜΕ. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Σίγουρα το θέμα εισάγεται ορθά από την Δήμαρχο να 

συζητηθεί σαν έκτακτο, ύστερα από τα στοιχεία που παρουσιάζει ο κ. Παπαστεργίου. 
Θα ήθελα όμως αυτά τα στοιχεία να τα λέει η ίδια η Δήμαρχος και να μη μας 
παραπέμπει κάθε φορά στους αντιδημάρχους. Δράττομαι της ευκαιρίας να πω πάλι 
πως αν θέλετε να εφαρμόσετε νέο σύστημα διαλόγου στο δημοτικό συμβούλιο, να 
φροντίσετε κε Πρόεδρε να φέρετε τροποποίηση του κανονισμού. 

Πρόεδρος: Ενημερώσαμε στο προηγούμενο συμβούλιο κε Σκουμπόπουλε για 
το θέμα αυτό. 

Σκουμπόπουλος: Δεν ξέρω τι κάνατε στο προηγούμενο γιατί έλειπα αλλά 
φροντίστε να φέρετε νέο κανονισμό για το πώς θα συζητάμε στο δημοτικό συμβούλιο 
αφού δεν σας καλύπτει ο προηγούμενος κανονισμός. Δεν νομίζω να ήταν δύσκολο να 
ξέρει τρεις ημερομηνίες η κα Δήμαρχος για να στηρίξει την εισήγησή της ώστε να 
συζητηθεί εκτάκτως στο δημοτικό συμβούλιο το θέμα. Σίγουρα το δημοτικό 
συμβούλιο με την εισήγηση του αντιδημάρχου δεν μπορεί να διαμορφώσει άποψη, 
όσο σοβαρό κι αν φαίνεται ότι είναι το θέμα, και είναι σοβαρό όταν 40 άνθρωποι 
μένουν απλήρωτοι για τρεις μήνες. Απ΄ ότι φαίνεται τα δύο υπουργεία έχουν διαμάχη 
για το ποιο θα επιβαρυνθεί τη δαπάνη. Το υπουργείο Παιδείας που μεταβιβάζει τις 
πιστώσεις στο υπουργείο Εσωτερικών ενδεχομένως να έχει προβλέψει την πίστωση 
των καθαριστριών. Γι’ αυτό το λόγο δεν έχουμε ολοκληρωμένη εικόνα από την 
εισήγηση του κ. Παπαστεργίου, αλλά παρόλα αυτά, επειδή αφορά και τους άλλους 
δήμους της χώρας, εγώ θα συμφωνήσω να στείλουμε ένα έγγραφο και στην ΤΕΔΚ 
αλλά και στην ΚΕΔΚΕ και να ευχηθούμε να λήξει σύντομα το θέμα της πληρωμής 
των εργαζομένων χωρίς κλείσιμο των Δημαρχείων και των λοιπών νοικιασμένων 
Δημαρχείων. 

Ακριβόπουλος: Από τα έγγραφα που επικαλείται ο κ. Παπαστεργίου εγώ 
επιμένω ότι μπορούσε να συζητηθεί τακτικά το θέμα. Στις 28.3. είχε λάβει γνώση και 
άρα 29.3. που έφευγε η πρόσκληση μπορούσε να είχε μπει το θέμα για να είμαστε πιο 
ενημερωμένοι σήμερα. Συμφωνώ με τον κ. Σκουμπόπουλο ως προς το πρώτο σκέλος 
γιατί το θέμα έχει τον ηθικό χαρακτήρα και αγγίζει τους εργαζομένους, αλλά πριν 
ακόμη δούμε πώς θα διαμορφωθεί μην αποφασίσουμε για κλείσιμο Δημαρχείου και 
περαιτέρω ενέργειες. Να σταθούμε στην πρώτη απόφαση και σε 15 μέρες, εδώ θα 
είμαστε, θα ξανασυνεδριάσουμε και θα επανέλθουμε επί του θέματος. Μην πάμε σε 
ακραία μορφή πριν δούμε τις πραγματικές διαθέσεις της πολιτείας είτε μέσω του ενός 
υπουργείου, είτε μέσω του άλλου. 

Ορφανίδης: Τελικά αυτή η μάστιγα, δηλαδή το να παίρνουμε αρμοδιότητες 
σαν δήμοι και να μην παίρνουμε πόρους, είναι καθημερινό φαινόμενο. Το πρόβλημα 
το αντιμετωπίζουμε όμως με ελαφρά τη καρδία. Το πρόβλημα δεν λύνεται 
μεμονωμένα, σήμερα έχουμε τις καθαρίστριες, αύριο το «βοήθεια στο σπίτι» και 
μεθαύριο για κάτι άλλο. Το πρόβλημα είναι βασικό και πάγιο για όλους τους δήμους 



και ιδιαίτερα για τον δικό μας. ΄Η αποφασίζουμε και λέμε ότι εμείς αρμοδιότητες 
χωρίς πόρους δεν παίρνουμε ή να τις πάρουμε αλλά ν΄ αναλάβουν κάποιοι τις ευθύνες 
τους. Δεν είναι δυνατόν κάθε φορά για κάθε θέμα χωριστά να παίρνουμε τέτοιες 
αποφάσεις. Και στην ουσία δεν παίρνουμε απόφαση γιατί το πρόβλημα της 
μισθοδοσίας δεν λύνεται. Και παρακαλάμε τώρα τις σχολικές επιτροπές, γιατί κι αυτό 
έγινε αφού εσείς μπορεί να το φέρατε έκτακτο αλλά εμείς γνωρίζουμε τις κινήσεις 
σας, εάν μπορούν να χρηματοδοτήσουν τις μισθοδοσίες. Αυτό είναι λάθος πολιτικής 
της δικής σας παράταξης. Θεωρώ και θεωρεί και η παράταξή μας ότι ο δήμος δεν 
είναι φιλανθρωπικό ίδρυμα. Θεωρούμε ότι οι μεταβιβάσεις τέτοιων λειτουργιών από 
το κράτος προς τους δήμους είναι αρνητικό φαινόμενο για την λειτουργία γενικότερα 
των δήμων. Αρα πρέπει να πάρουμε μία συνολική απόφαση και ίσως σήμερα να είναι 
και μία αρχή. ΄Η δεχόμαστε και ό,τι προκύψει και όπως μας καθίσει ή αρνούμαστε να 
πάρουμε αρμοδιότητες αν δεν υπάρχουν εγκεκριμένοι πόροι. Όλα τα άλλα είναι 
ευχολόγια. 

Χ΄Αθανασίου: Να κάνω μία σύντομη αναφορά στις ημερομηνίες. Στις 8.3. 
έχουμε ένα έγγραφο του υπουργείου Παιδείας που λέει πως μέχρι να υπάρξει 
νομοθετική ρύθμιση θα πληρώνουν οι σχολικές επιτροπές. Αντί λοιπόν νομοθετικής 
ρύθμισης, στις 28.3. ημερομηνία αποστολής από την Αθήνα που ήταν ημέρα 
Τετάρτη, που συντάσσεται ημερήσια διάταξη κι έρχεται σ΄ εμάς την Πέμπτη 29.3. 
Εχει δηλαδή συνταχθεί η ημερήσια διάταξη και δεν μπορεί να μπει τακτικό θέμα. 
Αρα λοιπόν σωστά μπήκε σαν έκτακτο θέμα. Εγώ θα συνταχθώ μ΄ αυτό που λέει ο κ. 
Ορφανίδης, ότι αυτή η μάστιγα πρέπει να σταματήσει. Δημοτική Τοπική 
Αυτοδιοίκηση χωρίς πόρους δεν μπορεί να ασκηθεί και σ΄ αυτό πρέπει όλοι να 
έχουμε ομόφωνη στάση. Δεν μπορεί δηλ. σήμερα 40 καθαρίστριες να παίρνουν 
τηλέφωνο στον καθένα από εσάς που είστε πρόεδροι σχολικών επιτροπών για να 
δουν αν θα τους πληρώσετε και να έχετε στους ώμους σας βαρύτατη την ευθύνη γιατί 
δεν θα μπορούν να κάνουν Πάσχα αυτές οι γυναίκες αφού για να είναι καθαρίστριες 
δεν έχουν και τις οικονομικές δυνατότητες. Σ΄ αυτή τη λογική λοιπόν θα πρέπει να 
είναι όχι προς την ΤΕΔΚ και την ΚΕΔΚΕ αλλά προς την κυβέρνηση όποια κι αν είναι 
αυτή. Ας αφήσουμε ο καθένας τις όποιες πολιτικές μας τοποθετήσεις, ας δούμε το 
πρόβλημα κι ας στείλουμε το έγγραφό μας και το ψήφισμά μας προς την κυβέρνηση 
κι ας κοινοποιηθεί στην ΤΕΔΚ και στην ΚΕΔΚΕ. Αυτοί που είναι αρμόδιοι να 
λύσουν το πρόβλημα είναι αυτοί που κάνουν νομοθετικές ρυθμίσεις. Επειδή αυτό το 
πρόβλημα δεν μπορεί να το κρίνει κανείς σαν μεμονωμένο και πιστεύουμε ότι θα 
έρθουν και τα υπόλοιπα, εγώ θα πρότεινα να κλείσουμε το Δημαρχείο, να στείλουμε 
αυτό το ψήφισμα προς την κυβέρνηση και να μαζέψουμε τα ΜΜΕ έξω από το 
δημαρχείο για να αναδειχθεί το πρόβλημα συνολικά δηλ. το πρόβλημα στέρησης 
πόρων από την Τοπική Αυτοδιοίκηση που πιστεύω συμφωνείτε. Κλείνω μ΄ αυτή την 
πρόταση που μπορεί και ευχόμαστε να μη χρειασθεί να την φέρουμε μετά από 15 
μέρες. 

Μαυροκεφαλίδης: Θα προσθέσω μερικά στοιχεία ακόμη για να 
διαμορφώσουμε την εικόνα που επικρατεί αυτή τη στιγμή στις σχολικές μονάδες. 
Μιλάω σαν δημοτικός σύμβουλος αλλά έχω και μία ιδιότητα του μαχόμενου 
εκπαιδευτικού, είμαι διευθυντής στο 8ο κι έχω την ευθύνη του ταμία και του 
γραμματέα της σχολικής επιτροπής του συγκροτήματος. Με μεγάλη καθυστέρηση 
πληροφορηθήκαμε από τη διεύθυνση τι πρέπει να κάνουμε και κάποιοι συνάδελφοι, 
ταμίες σχολικών επιτροπών, βιάστηκαν να αποδώσουν κρατήσεις του ΙΚΑ, με το 
προηγούμενο καθεστώς, στον κωδικό της δικής τους σχολικής επιτροπής. 
Μεταγενέστερα πληροφορηθήκαμε ότι το ΙΚΑ έλεγε πως πρέπει ν΄ αποδώσουμε στον 
κωδικό της διεύθυνσης. Αντιλαμβάνεστε ότι δεν ήταν τίποτα σαφές, υπάρχει ένα 
μπέρδεμα και τώρα καλούνται να βρουν τρόπο για να πάρουν πίσω τα χρήματα. Δεν 
είχαμε λοιπόν καμία πληροφορία το τι πρέπει να γίνει, θα έλεγα πως ούτε καν οι 
διευθύνσεις δεν είχαν επίσημη θέση, λέγονταν διάφορα και καθένας ερμήνευε κατά 
το δοκούν την κατάσταση της στιγμής. Πρώτα απ΄ όλα εκτιμώ ότι το πρόβλημα 
αφορά όλη τη χώρα, όλες τις περιπτώσεις των σχολικών μονάδων, θέλω να πιστεύω 



ότι θα δοθεί γρήγορα λύση για να μη χρειαστεί να πάμε σε πιο δυναμικά μέτρα. 
Μένω με την ελπίδα και πιστεύω ότι θα υπάρξει σύντομα ρύθμιση για να δούμε ποια 
θα είναι η τύχη της μισθοδοσίας των καθαριστριών. Είναι υπάλληλοι του υπουργείου 
Παιδείας και ας διασφαλιστεί η μισθοδοσία τους από εκεί που πρέπει, από τις 
διευθύνσεις. 

Παπαστεργίου: Η επιχορήγηση των σχολικών επιτροπών για το 2007 είναι 
αυξημένη από το 2006 κατά το ποσοστό του πληθωρισμού, δηλ. κοντά στο 3% και 
άρα δεν είχε προβλεφθεί ένα τόσο μεγάλο βάρος που να μπορέσουν να σηκώσουν οι 
σχολικές επιτροπές. Τα έγγραφα που σας παρουσίασα εδώ δεν είναι έγγραφα που μας 
ήρθαν επίσημα στον Δήμο αλλά έγγραφα που προέκυψαν από την δική μου 
συνεργασία με τις διευθύνσεις Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης, 
εκτός βέβαια από το δελτίο τύπου της ΚΕΔΚΕ. Δεν έγινε από εμάς, σε πολιτικό 
επίπεδο, καμία κίνηση, που να λέει στις σχολικές επιτροπές να πληρώσουν τις 
καθαρίστριες. Αντίθετα έγινε η σύγκληση των διευθυντών των σχολείων που είναι 
ταμίες στις σχολικές επιτροπές για να τους αναφέρουμε ακριβώς την κατάσταση που 
υπάρχει αυτή τη στιγμή. Στην πρόταση που έκανα νομίζω ότι διεκδικούμε 
συγκεκριμένα το ποσό που απαιτείται για να πληρωθούν οι καθαρίστριες δηλ. κάποιοι 
υπάλληλοι του υπουργείου Παιδείας και τέτοια πρακτική την εφαρμόζει ήδη το 
υπουργείο Εσωτερικών. Την εφαρμόζει στους σχολικούς τροχονόμους όπου θα δούμε 
σήμερα στον προϋπολογισμό που έρχεται ονοματισμένη πίστωση γιαυτούς, την 
εφαρμόζει επίσης στην πληρωμή των σχολικών φυλάκων. Αρα το ίδιο πρέπει να 
εφαρμόσει και στις καθαρίστριες μέχρι τη νομοθετική ρύθμιση. Πρέπει να πούμε ότι 
η νομοθετική ρύθμιση, κατά την άποψή μου μπορεί να είναι και λαθεμένη και 
σύμφωνα τουλάχιστον μ΄ αυτά που έχω διαβάσει δεν μπορεί να ισχύει νωρίτερα από 
την 1.1.2008. Να πω ότι αυτό που είπε ο κ. Μαυροκεφαλίδης είναι πάρα πολύ 
σοβαρό γιατί ουσιαστικά αυτή τη στιγμή ζητάνε οι διευθύνσεις της εκπαίδευσης 
χρήματα από τις σχολικές επιτροπές να πάνε στο ΑΦΜ της διεύθυνσης κι αυτό είναι 
πολύ πιο σημαντικό απ΄ όλα όσα έχω περιγράψει. 

Πρόεδρος: Δευτερολογίες. 
Σκουμπόπουλος: Κανονικά δεν έπρεπε να υπάρχουν δευτερολογίες και να 

κλείσουμε το θέμα στέλνοντας ένα έγγραφο αλλά πρέπει να πούμε κάποια πράγματα. 
Σίγουρα όσοι ασχολούνται με την αυτοδιοίκηση, και τώρα και στο παρελθόν, έχουν 
πάγιο αίτημα πως οποιαδήποτε αρμοδιότητα μεταβιβάζει το κράτος στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση πρέπει να στέλνει και τους αντίστοιχους πόρους. Εδώ δεν μεταβιβάζει 
καμία αρμοδιότητα, τους έκανε υπαλλήλους του υπουργείου Παιδείας και άρα πρέπει 
να τους πληρώσει. Οι δήμοι από την αγωνία τους, επειδή τα σχολεία ανήκουν στην 
τοπική κοινωνία και πρέπει να καθαριστούν γι’ αυτό μπαίνουμε σφήνα εμείς. Αρα 
αυτό που λέει ο κ. Ορφανίδης για τις μεταβιβάσεις των αρμοδιοτήτων δεν ισχύει στην 
παρούσα φάση, αφού το υπουργείο Παιδείας πρέπει να κάνει νομοθετική ρύθμιση για 
να μπορεί να πληρώνει τους υπαλλήλους. Πέρα από τα έγγραφα που συγκέντρωσε ή 
δεν συγκέντρωσε ο κ. Παπαστεργίου, γιατί δεν ξέρουμε, μπορεί να υπάρχουν κι άλλα 
έγγραφα, κι εφόσον δεν ήρθαν επίσημα στον δήμο δεν έχουμε και επίσημη 
πληροφόρηση, εγώ επιμένω να στείλουμε έγγραφο και στην υπουργό Παιδείας και 
στο υπουργείο Εσωτερικών για να λύσουν νομοθετικά πρώτα το θέμα, να στείλουν τα 
αντίστοιχα χρήματα και ν΄ αναλάβουν τις ευθύνες για το ποιος θα πληρώνει τις 
καθαρίστριες. Επειδή δεν έχω μπροστά μου ολοκληρωμένα στοιχεία δεν αποφασίζω 
για κλείσιμο του Δημαρχείου για καταγγελίες ή οτιδήποτε. Ξεκάθαρα η πρότασή μου 
είναι να στείλουμε έγγραφο για επιτάχυνση των διαδικασιών νομοθετικής ρύθμισης 
να λυθεί το θέμα των καθαριστριών, ν΄ αναλάβουν οι δύο υπουργοί να το 
ξεκαθαρίσουν κι αν μετά από 15 μέρες δεν λυθεί το θέμα τότε να έρθει κανονικά εδώ, 
να έχουμε την πληροφόρηση, να μελετήσουμε τη νομοθεσία, να μελετήσουμε την 
αλληλογραφία που έστειλαν τα υπουργεία αφού μπορεί να ξέφυγε κανένα έγγραφο 
από τον κ. Παπαστεργίου και να οδηγηθούμε σε λάθος απόφαση. 

Ακριβόπουλος: Συμπληρωματικά να πω ότι αυτό το θέμα δεν αφορά μόνο τον 
Δήμο Βέροιας αλλά σχεδόν όλους τους δήμους της χώρας. Κατά συνέπεια υπάρχει 



συντονιστικό όργανο, η ΤΕΔΚ του νομού και η ΚΕΔΚΕ που θ΄ αποφασίσουν τις 
μορφές δράσεις. Θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ παρακινδυνευμένο και πρόωρο να πάμε 
σε τελεσίδικη μορφή με κλείσιμο Δημαρχείων και δεν μπορούν να λειτουργούν έτσι 
οι Δήμοι που βέβαια είναι διεκδικητικοί αλλά όταν πρώτα εξαντλήσουν τις άλλες 
μορφές πιέσεως. Δεν συμφωνώ με την άποψη του κ. Χ΄Αθανασίου και αυτό δεν 
σημαίνει ότι εμείς δεν έχουμε αγωνία και ο κ. Χ΄Αθανασίου έχει μεγαλύτερη, αλλά 
δεν λύνονται έτσι τα θέματα. 

Ορφανίδης: Κατά περίεργο τρόπο ο κ. Ακριβόπουλος το έπιασε καλά το 
νόημα. Εμείς τελικά, οι δήμοι, έχουμε ένα κεντρικό όργανο που λέγεται ΚΕΔΚΕ και 
μας έστειλε ένα δελτίο τύπου. Εσείς, που είστε μεγάλοι σε παρατάξεις εξουσίας έχετε 
εκπροσώπους. Το θέσατε ποτέ το ζήτημα ή τελικά λέμε ότι όλοι διεκδικούμε αλλά 
καπελωνόμαστε από τις πολιτικές μας τοποθετήσεις κι όταν είναι εξουσία ο μεν ή ο 
δε κάνουμε τίποτε; Γιατί μάλλον κάτι τέτοιο συμβαίνει. Εμείς είμαστε ένας μικρός 
επαρχιακός δήμος ή δύο μεγάλα οικοδομικά τετράγωνα της Αθήνας. Με μία δική μας 
απλή διαμαρτυρία το ξέρετε ότι δεν λύνεται το πρόβλημα. Εχουμε κεντρικά όργανα 
που πρέπει να διεκδικήσουν κι εσείς που είστε εκπρόσωποι πρέπει να το απαιτήσετε 
αυτό κι όχι μόνο για το συγκεκριμένο θέμα αλλά για όλα τα θέματα που προκύπτουν 
από τις αρμοδιότητες που μας παραχωρούν αλλά χωρίς να μας καλύπτουν 
οικονομικά. Γιαυτό λοιπόν χτυπήστε τα τηλέφωνά σας στους εκπροσώπους και η 
πάλη να γίνει μέσα από κεντρικές οδούς και όχι από παραμέτρους και παρακλάδια. 

Χ΄Αθανασίου: Μία συμπληρωματική αναφορά στο πόσο μας κοστίζει αυτή η 
ιστορία. Όλα τα λεφτά των σχολικών επιτροπών να δοθούν δεν φτάνουν να δοθούν 
στις 40 καθαρίστριες. Αρα θα έχουν πάρει μόνο ένα μέρος των μισθών τους και οι 
σχολικές επιτροπές δεν θα έχουν δραχμή. Η πρότασή μου κε Ακριβόπουλε δεν ήταν 
να κλείσουμε τώρα το Δημαρχείο αλλά λίγο πολύ ήταν ίδια με την δική σας πρόταση. 
Να σταλεί το έγγραφο στο υπουργείο Παιδείας, στο υπουργείο Εσωτερικών κι αν σε 
15 μέρες δεν μας έρθει απάντηση, εφόσον κι εσείς και το αναγνωρίζω δεν έχετε την 
ίδια ενημέρωση που έχουμε κι εμείς,  και ενημερωθείτε καλύτερα επί όλου του 
φάσματος των πληροφοριών και των εγγράφων που έχουν φτάσει, τότε πλέον ν΄ 
αναλάβει ο καθένας από μας τις ευθύνες του. Ας είναι μικρή η φωνή μας αλλά αν 
πολλές μικρές φωνές ενωθούν, τότε η φωνή δυναμώνει και τότε θέλουν δεν θέλουν 
θα την ακούσουν. Το πρόβλημα πρέπει να αναδειχθεί και αν υποτιμούμε τη φωνή της 
Βέροιας και αν όλοι οι νομοί δεν αντιληφθούν ότι έχουν μία δυνατότητα ν΄ 
αναδείξουν κάπως το πρόβλημα τότε κατά την άποψή μου, η ΚΕΔΚΕ από μόνη της 
δεν θα μπορέσει να κάνει αυτό που πρέπει ή αν θέλετε ενδυναμώνεται και η ΚΕΔΚΕ 
με την φωνή της Βέροιας. Αρα για σήμερα προτείνω να είναι μία ομόφωνη απόφαση 
με τα έγγραφα που θα σταλούν προς τα υπουργεία και όπου αλλού χρειασθεί, έτσι 
ώστε να πιεσθεί η κατάσταση και να πληρωθούν οι καθαρίστριες. 

Δήμαρχος: Μέσα στην αγωνία μας, και με στελέχη των υπουργείων 
επικοινωνήσαμε και με την ΚΕΔΚΕ φυσικά. Είχαμε κάποιες προφορικές 
διαβεβαιώσεις δεν έχουμε όμως μία ουσιαστική απάντηση και το πρόβλημα τρέχει. 
Γι’ αυτό ακριβώς ζητήσαμε να μπει έκτακτο. Και τα έγγραφα που είχε ο κ. 
Παπαστεργίου φυσικά τα έχω, και γνώση του ζητήματος φυσικά είχα και τα 
συζητάμε αυτά με τους συναδέλφους, αλλά δεν μπορείτε να φαντασθείτε και είναι 
διαφορετική αντίληψη φυσικά που θα ισχύσει και με την αλλαγή του κανονισμού 
όταν βεβαίως μας έρθει το πρότυπο του κανονισμού από το υπουργείο Εσωτερικών 
όπως διαβεβαίωσε ο πρόεδρος στην προηγούμενη συνεδρίαση, πόση μεγάλη χαρά 
νιώθω πραγματικά όταν οι συνάδελφοί μου οι οποίοι έχουν ισχυρές προσωπικότητες, 
έχουν γνώση, έχουν την εμπιστοσύνη μου και μπορούν να διαχειριστούν τα 
ζητήματα, είναι αυτοί που εισηγούνται τα θέματα και εκφράζουν απόψεις μέσα σ΄ 
αυτό το δημοτικό συμβούλιο. Εγώ έτσι το νιώθω και πιστεύω ότι είναι πολύ 
σημαντικό να υπάρχει μία διαφορετική αντίληψη από το δημαρχοκεντρικό σύστημα. 
Κλείνοντας να πω ότι είναι έτσι ακριβώς όπως το είπε ο κ. Χ΄Αθανασίου, το πρώτο 
βήμα είναι το έγγραφο και από εκεί και πέρα, όπως σε κάθε αγώνα, θ΄ ακολουθήσουν 
άλλα στάδια εφόσον δεν δούμε φως. 



Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 22-2-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
3.- Την ανάγκη υποβολής αιτήματος στο ΥΠΕΠΘ προκειμένου να επιταχυνθούν οι 
διαδικασίες νομοθετικής επίλυσης της μισθοδοσίας των καθαριστριών των σχολείων 
από το ΥΠΕΠΘ. 
4.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημ. συμβούλων, όπως 
αναπτύχθηκαν κατά τη συζήτηση του θέματος. 
5.- Τις διατάξεις των άρθρων 93 & 95 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Α) Εγκρίνει τη συζήτηση & λήψη απόφασης για το παραπάνω θέμα που δεν 
είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη. 
 Β) Εγκρίνει την υποβολή αιτήματος προς το Υπουργείο Εθνικής Παιδείας & 
Θρησκευμάτων και το Υπουργείο Εσωτερικών Δημόσιας Διοίκησης & 
Αποκέντρωσης, καθώς και την κοινοποίησή του στην Τοπική ΄Ενωση Δήμων & 
Κοινοτήτων Ν. Ημαθίας (Τ.Ε.Δ.Κ.) και στην Κεντρική ΄Ενωση Δήμων & 
Κοινοτήτων Ελλάδας (Κ.Ε.Δ.Κ.Ε.), για επιτάχυνση των διαδικασιών νομοθετικής 
επίλυσης του θέματος μισθοδοσίας των καθαριστριών των σχολείων από το ΥΠΕΠΘ 
και αύξηση της πίστωσης του 1ου 6μήνου για την επιχορήγηση των σχολείων της 
περιοχής ευθύνης του Δήμου κατά € 240.000,00 για την πληρωμή των 
δεδουλευμένων τους για το 1ο τρίμηνο του έτους 2007. 
 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  240 / 2007 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Β. Γιαννουλάκης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Ι. Ακριβόπουλος 

 Σ. Μηλιόπουλος Μ. Σακαλής 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Γουναράς 
 Α.  Τσιάρας Ι. Καλαϊτζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος Γ. Ορφανίδης 
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Τρανίδης   
 Α. Παπαστεργίου   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ     
     
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Η. Σοφιανίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  4-4-2007 
Η Δήμαρχος 

 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


